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Z a m y š l e n í 

V neděli 29. listopadu bylo doslova psí počasí s větrem, deštěm a vlez-lou zimou, takže organizátoři plá-novaného lampionového průvodu, kulturního programu na nádvoří před MKIS a závěrečného rozsvíce-ní vánočního stromu na náměstí Míru museli improvizovat. Výsled-kem toho bylo zrušení lampionové-ho průvodu a přesunutí kulturního programu do sálu místního kina. Tam se pěkně v „závětří“ předsta-vily asi 170 divákům děti z Mateř-ské školy Poběžovice a děti ze Zá-kladní školy Poběžovice se svým programem vánočních koled, písní a básní. Svým kultivovaným zpě-vem potěšil přítomné i dětský pě-vecký sbor Červánek. Ty méně kul-turně zdatné jedince více potěšily kuchařky základní školy, které pro-dávaly v předsálí kina na zahřátí svařené víno a čaj. 

Po zajímavém programu se pak ti, kteří se nebáli deštivého povětří, vydali k ozdobenému stromu před místní poštou, kde zazněly ještě tři koledy a teprve potom se poprvé tento vánoční strom rozsvítil. Tím skončila první adventní neděle v Poběžovicích, které bohužel ten-tokrát opravdu nepřálo počasí. Ale ani to nedokázalo odradit mnoho občanů od účasti na této tradiční akci. Je to obdivuhodné, protože mezi diváky byli nejen rodiče, či prarodiče vystupujících dětí, ale i ti kteří ještě děti nemají nebo jim již dávno odrostly. A vydat se z gauče vyhřátého domova do psího počasí venku za kulturním zážitkem v po-dání dětí, to je i kus odříkání. Za tuto oběť byli všem účastníkům ur-čitě vděčni organizátoři celé akce, protože jejich snažení tak nepřišlo nazmar!         Vok 

Mha přede mnou, mha za mnou, tak alespoň vypadají některé prosincové dny. Znalci už ví, že tato slova pocházejí z jedné z nejoblíbenějších pohádek. Po-pelka, nejvíce odstrkovaná, ale pokorná a pracovitá, se dočkala opravdové odměny – stala se manželkou prince. Letošní vá-nočné televizní program jsem si-ce ještě nestudovala, ale mys-lím, že Tři oříšky pro Popelku v něm nechybí, ale snad ani ne Mrazík, což je vlastně jen vylep-šená ruská Popelka. I když ani v jedné z nich nevystupují žádné postavy z křesťanských Vánoc, obě pohádky posilují byť trochu naivní víru, že dobro přece jen zvítězí a zlo, když už není přímo potrestáno, je alespoň zesměš-něno. Ježíškův příběh se však přece jen od těch pohádkových  liší. Jeho narození přineslo nejen radost těm, kteří pochopili, proč přišel na svět, ale zároveň i utr-pení matkám, kterým Herodes dal zavraždit syny, kteří se naro-dili ve stejné době jako Ježíšek. A to jen ze strachu, aby některý z těch narozených nebyl onen král, který ho připraví o trůn. Vůbec – a vlastně jako i většina lidí v současnosti nepochopil, že král nemusí vládnout na zemi. Ale dost rozjímání. I v Pobě-žovicích svítí poněkud zvláštní vánoční strom. V kostele se zpí-valy hned na začátku adventu koledy. A už několik let je i po-běžovický kostel místo, kde si i člověk, který byl vychován jako ateista, může uvědomit, že to není jen výjimečný prostor urče-ný pouze vyvoleným. Ale že všechny kostely, a tedy samo-zřejmě i ten poběžovický, jsou místa, kde se ukrývá čas. A, že i ti svatí, zakletí do soch a obrazů, byli kdysi lidmi, kteří měli svoje bolesti a radosti. Narodil se Kris-tus Pán, radujme se… Vánoce – mají se zrušit? Je to nesmysl? Je to komerce? Žně pro bohaté? Falešná útěcha pro chudé? Ne. Vánoce jsou vlastně stále nová naděje na nový začátek. A ta mha přede mnou a za mnou a Popelka? Z mlhy dost často náhle vykoukne sluneční pa-prsek. A z popela (nejen pro Po-pelku) se už dávno před naroze-ním Krista zrodil Fénix – bájný pták štěstí. A tak – zelený stro-mek s jasnými světýlky, dobrou pohodu, veselou náladu u vá-nočního stolu a sladké proplou-vání dny roku 2016! A ještě ně-co: přispívejte na kostel! Ať se stane jednou z perel v koruně Poběžovic.         Marie Špačková   

Tři adventní neděle patří již tradič-ně koncertování v kostele Nanebe-vzetí Panny Marie v Poběžovicích. S laskavým svolením pana faráře Libora Bučka jsme mohli i v letošním roce kostel k těmto vá-nočním koncertům využít.  Druhá adventní neděle se nesla v lidovém duchu. Naše pozvání přijal Plzeňský MLS neboli Malý lidový soubor z Plzně. Poslu-chači si užili kon-cert s tradičními lidovými nástroji, kroji, a českými koledami. Paní zpěvačka nám po-věděla o tradicích a zvycích, které se dříve dodržovaly. Koncert byl obohacen o malou 

soutěž, kdy měli posluchači hádat, jak se jmenuje nástroj podobný houslím, který vydává zvuk, když točíte kličkou. Naše věrná návštěv-nice všech adventních koncertů uhodla, že se jedná o nástroj ni-něra a získala nové CD kapely. Vá-noční koncert Plzeň-ského malého lido-vého souboru nám připomněl prostou a jedinečnou krásu vá-noční doby, kdy se trochu zastavíme a vzpomeneme na do-bu našeho dětství a na ty, které jsme měli a máme rádi. „Staročeští koledníci“ byl název vánočního koncertu ve-selé partičky muzikantů kapely Švejk Band, kteří koncertovali při třetí adventní neděli. Koncert začí-

nal netradičně, až v 19:30 hodin, ale i přes moje obavy se sešlo ko-lem 40 posluchačů. Účinkující, vy-stupovali ve stylových kostýmech v obsazení harmonika, housle, dudy a fagot. Tradiční české koledy s mnoha slokami zpíval Vlastík Ján-ský. I tento koncert byl obohacen, tentokrát o kulturní vložku, kdy by-la vybrána posluchačka, která se přihlásila, že má vnučku Lucii. Lu-cie slavily v tento den svátek. Toto přiznání jí přineslo místo mezi mu-zikanty a oblek Svaté Lucie tedy zajímavý účes, bílý šál a velký nos. Posluchačka byla statečná a na konci byla odměněna malým dár-kem. Všichni zúčastnění si zazpívali spolu s muzikanty a přispěli tak k tomu, že se celý koncert nesl ve velmi příjemné atmosféře. Za MKIS Poběžovice Dominika Adamcová stránka 1 

Ve staročeskou krčmu se opět v sobotu před třetí adventní nedělí změnily prostory Městského kultur-ního střediska v Poběžovicích. Na stolech a hlavně pod nimi bylo možné najít roztroušenou slámu, obsluhu obstarávaly šenkýřky v do-bových oděvech s bílými čepci na hlavách, hosty pak při odchodu in-kasovali ve zlatých… V nabídce byl výborný gulášek, vošouchy, pala-činky či chutné kolobásky a k tomu svařené červené víno, pivo, jableč-

ný mošt, horké jablko s rumem, čaj, či káva… Kdo přišel včas, měl možnost využít nabídky několika stánků na nádvoří před MKIS, ve kterých si mohl zakou-pit výrobky dětí zá-kladní školy, terapeu-tické dílny v Meclově, ozdoby, dekorace a šperky pí Benediktové, med a svíčky od p. Jansy, produkty umě-leckého kováře p. Ďu-riše nebo se zahřát vý-borným svařákem, který nabízelo MKIS. To vše za zvuků živé vánoční hudby, o kte-rou se postaraly pí So-kolová a Springerová. Návštěvnost této kulturní akce byla letos poměrně vysoká, což potěšilo i její hlavní organizátorku Dominiku Adamcovou, která si její průběh 

pochvalovala: „Letos přišlo hodně lidí, takže jsem naprosto spokoje-ná. Jsem ráda, že se podařilo zúro-čit naši organizační práci a děkuji všem návštěvníkům, kteří využili naší na-bídky. Rovněž chci po-děkovat všem mým spolupracovníkům, bez nichž by se celá akce nemohla usku-tečnit. Věřím, že se z této společenské akti-vity stane jedna z předvánočních tradic a že si na ni každoroč-ně lidé najdou cestu, aby se před vánočním shonem a starostmi na chvíli v příjemném prostředí zastavili, rozptýlili a v kli-du popovídali se svými sousedy a přáteli.“            Vok 
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 Vedení města  a pracovníci MěÚ Poběžovice přejí všem  občanům města zdraví, štěstí  a spokojenost  v roce 2016! 



 

 

 

 

 

 
 Panorama  

u d á l o s t í 
Cesta zpřístupňující zemědělské pozemky, vedoucí ve směru ke hřbitovu byla kon-cem listopadu dokončena. Předání stavby však brání nedokončené terénní úpravy, na nichž se podepsalo deštivé počasí kon-ce měsíce listopadu. Při místním šetření bylo dohodnuto, že tyto práce, včetně za-travnění dotčených pozemků budou pro-vedeny na jaře příštího roku. 

Pracovníci Služeb města Poběžovice pora-zili suchý, vzrostlý strom a vyčistili prostor pro osazení restaurovaných božích muk za místním hřbitovem. Firma NEGEBU, s.r.o., Plzeň, která  tuto kulturní památku restau-rovala požádala město o spolupráci při její instalaci na původní místo. I přes velmi podmáčený terén se podařilo za účasti dvou pracovníků firmy boží muka, rozděle-ná na dvě části osadit do terénu a pevně spojit. V budoucnu by kolem nich měla vést obnovená polní cesta do obce Zámě-líč a přímo u božích muk vybudováno po-sezení, takže by se jednalo o velmi příjem-nou procházkovou trasu. 

V době nepříznivého počasí prováděli pra-covníci města rekonstrukci jednoho měst-ského bytu v bytovém domě č.p. 116, v ulici Pohraniční stráže. Zvládli i kompletní opravu poškozené spojky na jednom z 

traktorů. Osadili také žlabovnice, které do-dala Správa a údržba silnic PK, ve vjezdu na pozemek v Masarykově ulici. 

Výběr z usnesení 27. jednání RM Poběžovice, ze dne 13.11.2015 
♣ RM schvaluje Smlouvu o smlouvě budoucí o zřízení věcného břemene služebnosti k plánované-mu uložení kabelu NN na pozemcích p.č. 789/1 a p.č. 801 v k.ú. Šitboř, s výměrou plochy cca 38 m2, s ČEZ, a.s., se sídlem Teplická 874/8, 405 02 Děčín IV - Podmokly a pověřuje starostu jejím podpisem. 
♣ RM ukládá starostovi pozvat do dalšího řádného zasedání RM zástupce investora uvažované stavby domu pro seniory k vyjasnění vzájemných postojů. 
♣ RM bere na vědomí návrh ceny vodného a stočného pro rok 2016, předložený provozovatelem vodovodu a kanalizace, firmou CHVAK, a.s., Domažlice s tím, že celkové navýšení stočného o 15,14 Kč bez DPH je nepřijatelné, pověřuje starostu projednáním materiálů s předkladatelem a předložením výsledku tohoto jednání do dalšího zasedání RM. 
♣ RM neschvaluje žádost o.s. MTB - Silný kafe o poskytnutí dotace ve výši 10.000.-Kč z městského rozpočtu na zajištění 6. ročníku závodu horských kol Ledový kafe 2016 s tím, že prostředky určené pro sport v letošním rozpočtu jsou již vyčerpány a jednotliví zájemci budou seznámeni s termínem, do kdy je potřeba podat žádost pro rok 2016. 
♣ RM schvaluje provedení přesunu finančních prostředků v rámci kapitol rozpočtu Základní školy Poběžovice na rok 2015, v předložené podobě. 
♣ RM souhlasí s přijetím finančních darů od Mysliveckého sdružení Daněk Otov ve výši 2.500.-Kč a od soukromého dárce ve výši 1.000.-Kč, Základní školou Poběžovice. 
♣ RM bere na vědomí Zprávu o auditu operace č. ROPJZ/2015/0/012 projektu Modernizace MŠ Poběžovice, na základě provedeného auditu ze strany Auditního orgánu Ministerstva financí ČR. 
♣ RM bere na vědomí závazné stanovisko MěÚ Domažlice, Odboru kanceláře starosty, úseku pa-mátkové péče, kterým se provedení rekonstrukce zídky s oplocením kolem sochy sv. Jana Nepo-muckého podle předloženého návrhu považuje za přípustné, bez doplňujících podmínek. 
♣ RM souhlasí s oceněním věcnými dary pro dva mladé judisty, za vybojované 3., resp. 2. místo na Mistrovství České republiky v Ostravě v kategorii mladších žáků s tím, že celková výše odmě-ny nepřesáhne částku 4.000.-Kč. 
♣ RM schvaluje Plán inventur na rok 2015, včetně složení jednotlivých inventarizačních komisí. 

Výběr z usnesení 28. jednání RM Poběžovice, ze dne 30.11.2015 
♣ RM bere na vědomí informaci o závazku města vůči Mikroregionu Radbuza, vzniklého v souvislosti se zajištěním fixace úrokové míry (PRIBOR) úvěru na akci Čistá Radbuza s tím, že mikroregion dodá městu písemné podklady, včetně přesného vyčíslení závazku a způsobu jeho splácení. 
♣ RM schvaluje cenovou nabídku firmy Atelier Soukup OPL Švehla, s.r.o., Plzeň na zho-tovení projektové dokumentace stavebních úprav krovu a střechy presbytáře kostela svatého Mikuláše v Šitboři s cenou 45.760.-Kč bez DPH a pověřuje starostu podpisem příslušné smlouvy. 
♣ RM schvaluje cenovou nabídku firmy Atelier Soukup OPL Švehla, s.r.o., Plzeň na zho-tovení projektové dokumentace stavebních úprav věže kostela svatého Mikuláše v Šitboři s cenou 98.740.-Kč bez DPH a pověřuje starostu podpisem příslušné smlouvy. 
♣ RM schvaluje dodatek č. 1 ke Smlouvě o dílo č. 04/2015, uzavřené s firmou NEGEBU, s.r.o., Plzeň, na restaurování božích muk, nemovité kulturní památky rejstř. č. 105440, kterým se prodlužuje termín pro dokončení díla do 31.12.2015 a pověřuje starostu jeho podpisem. 
♣ RM schvaluje dodatek č. 1 ke Smlouvě o dílo č. 08/2015, uzavřené s firmou NEGEBU, s.r.o., Plzeň, na restaurování sochy svatého Jana Nepomuckého, kterým se celkové náklady díla snižují na 146.652.-Kč vč. DPH a pověřuje starostu jeho podpisem. 

Výběr z usnesení 29. jednání RM Poběžovice, ze dne 7.12.2015 
♣ RM neschvaluje pokácení 5 ks bříz na pozemku p.č. 10/2 v k.ú. Zámělíč, k němuž není podle vyjádření Odboru výstavby a životního prostředí MěÚ Poběžovice v současnosti vážný důvod. 
♣ RM bere na vědomí žádost obce Hvožďany o zabezpečení požární ochrany obce v době požáru a jiných nebezpečí a ukládá tajemníkovi zajistit platný vzor příslušné smlouvy. 
♣ RM schvaluje odměnu pro ředitelku Mateřské školy Poběžovice ve výši 20% z celkové částky finančních prostředků, uspořených školou za rok 2015. 
♣ RM schvaluje zadávací podmínky pro výběrové řízení na zakázku malého rozsahu  „Výměna oken na Městském úřadě Poběžovice, nám. Míru 47, Poběžovice - 1. etapa,“ a pověřuje starostu rozesláním výzvy k podání nabídek minimálně 5 firmám. 

V pondělí 7.12. se naposledy oficiálně sešlo pět zbylých členů Občanského sdružení Dobrohost. To vzniklo v roce 2005 a mělo původně kolem 15 členů. Někteří zemřeli, někteří přestali z různých důvodů spolupraco-vat. Na druhé straně Dobro-hostu pomáhali i mnozí, kteří do sdružení přímo nepatřili. Jaké plány sdružení mělo a co se z nich podařilo realizovat? Jeden z hlavních záměrů byl vzbudit zájem o historii Poběžovic, což se v podstatě stalo. Uskutečnilo se na čtyřicet přednášek a be-sed, které si postupně získaly své stálé příznivce a posluchače. Za nejvýrazněj-ší čin  pak lze považovat vydání publikace Pobě-žovice 650 let 1359 – 2009, která vyšla v roce 2009 a která vlastně poprvé od roku 1945 čes-ky, zasvěceně a podrobně popisuje dějiny Pobě-žovic. Dalším záměrem bylo starat se o památky hmotné. A i tady se podařilo leccos realizovat.  Jsou to např. obnovené kříže – mlynářský u sil-nice do Zámělíče a  kříž pod slavnou poběžovic-kou lípou naproti vchodu na hřbitov.  O.s. Dob-rohost má také hlavní zásluhu na záchraně smír-čího kříže z bývalé křižovatky cest v lese u Oto-va, který dnes stojí u poběžovického zámku. Vy-vrcholením těchto snah pak bylo obnovení kap-

ličky svatého Prokopa. Členové sdružení se po-kusili i o instalování prvních informačních tabu-lek na místě zmizelých památek. Bohužel, i v Poběžovicích se najdou vandalové, kteří se po-starali o jejich likvidaci.  Členové sdružení odpracovali zdarma stov-ky hodin a také je stálo mnoho úsilí získat potřebná povolení od různých úřadů. Na opravu pamá-tek přispívali i dobrovolní dárci právě při přednáškách a bese-dách. I jim patří dík. Na štěstí se časem podařilo navázat i jistou spolupráci s MěÚ Poběžovice. I když to nebylo zdaleka jednodu-ché. Sdružení končí svoji činnost především  dí-ky změně zákona, a  také i  vzhledem k věku současných členů. V lednu a únoru se však ještě s největší pravděpodobností uskuteční čtyři be-sedy a měla by také vyjít publikace Zámek Nový Ronšperk Poběžovice. Dobrohost ale z Poběžovic nezmizí. Město Poběžovice je také součástí Mi-kroregionu se stejným jménem. Občanské sdru-žení Dobrohost ale vzniklo dřív a nepřipravovalo žádné složité projekty, jen se snažilo zachránit alespoň drobné památky a připomenout místní historii. Kéž se to daří i všem obcím sdruženým v Dobrohostu II. !                                                    MŠ 
stránka 2 



 P O D N I K A T E L É   P O Z O R ! 
Město Poběžovice spustilo nový web města.  Aby mohl co nejlépe plnit svoji informační úlohu, je třeba do něj vložit  aktuální informace. Žádáme proto všechny podnikatele, aby na adresu   

 MěÚ Poběžovice, nám. Míru č.p. 47, 345 22 Poběžovice písemně,  nebo telefonicky na č. 379 497 281, SMS na č. 731 444 933, či e-mailem na adresu: tajemnik@pobezovice.cz  
  nahlásili některé aktuální informace o svém podnikání:  
 1. název podnikatelského subjektu  2. jméno vlastníka firmy 3. adresu provozovny, telefonický a e-mailový kontakt 4. předmět podnikání (druh výroby nebo služby) 5. provozní doba zařízení Zveřejněním těchto informací na městském webu vejdete  v povědomí novým potencionálním zákazníkům!!! 

Prosincové dopisy byl název před-nášky, která se konala 8. prosince v Městském kulturním a informač-ním středisku. Přednášející byla spisovatelka Martina Bittnerová. Narodila se v Novém Městě na Mo-ravě, věnuje se literární tvorbě, přednáškové činnosti a kromě pu-blikování v časopisech a na inter-netových serverech vydala dopo-sud 8 knih.  Téma přednášky bylo věnováno předvánočnímu času a to v ko-respondenci Boženy Němcové a Karoliny Světlé. Posluchači se dozvěděli mnoho zajímavých infor-

mací o životech, strastech i rados-tech těchto dvou významných dam.  Je zajímavé, že například Božena Němcová psala 23. 12. dopis Karo-lině Světlé, v němž stálo, že pro děti nemá žádné dary a doufá, že něco dostanou od sousedů a přá-tel. Po přednášce byl prostor pro dis-kuzi a zakoupení knih s autogra-mem spisovatelky.  Přednáška byla zajímavá a poučná a velice mne mrzí, že přišlo pouze 10 posluchačů.        Dominika Adamcová 

Kronikářství na Domažlicku má dlouholetou tradici. V současnosti píše na okrese kolem šedesáti kro-nikářů od Pocinovic až po Bělou nad Radbuzou a od Všerub po Mezholezy u Horšovského Týna. Samozřejmě, že kroni-kářské záznamy nejsou sle-dem převratných změn a sen-zací či mimořádných událostí, ale spíše výsledkem trpělivé, často snad nezáživ-né i nudné regis-trace každodenní-ho děni v obcích. Také ne vždy chválí, zazna-menávaj í  i změny ne vždy k lepšímu. Jejich jedi-nečnost je však přede-vším v podchycení mnoha tématických okruhů, zápisů o činnosti spolků a institucí, které léta patří k výrazným prvkům spo-lečenského života Českého venko-va. K nim patří bezesporu činnost dob-rovolných sborů hasičů - donedáv-na požárníků - instituce z nejzná-mějších a nejpopulárnějších, mající bohatou tradici nejen na vsích a v obcích domažlického okresu. Jejich činnost byla vždy považována za obecně velmi záslužnou a prospěš-nou a hasiči se těšili zasloužené prestiži. Samozřejmě jejich půso-bení daleko přesahovalo původní poslání, tedy protipožární prevenci, samotné zasahování při ohních (zejména v horkém létě na polích, lesních porostech a stodolách), po-řádání cvičení a výchovu dorostu. Hasiči organizovali a pořádali větši-nu společenského života a kultur-ních dění na naší vesnici. Jako čas-to jediná organizovaná složka ve-dle výše zmíněné vlastní činnosti preventivní a výchovné v oblasti protipožární ochrany to byla i jejich takřka samozřejmá asistence cere-moniální při slavnostech státních a církevních, ať to již byly císařské narozeniny či poté 28. říjen, slav-nost Božího Těla, vítání oficiálních návštěv a podobně, tak ovšem i účast při posledním rozloučení, které se na vesnici týkalo většiny zesnulých mužů, neboť členství v hasičském sboru bylo v obcích v nejlepším slova smyslu masové. Ale hasiči pořádali i četná sportov-ní vystoupení, akademie, většinu plesů, merend a šibřinek, které ob-zvláště v masopustním období byly jedním z hlavních společenských povyražení v Čechách ve druhé po-lovině minulého století i v první pů-li století dvacátého. Platilo opravdu za čest nechat si zahrát sólo na hasičském bále, ne-

boť ten býval mnohdy z celé sezó-ny nejreprezentativnější. Hasičů si lidé vážili, patřilo k vyznamenání nosit tmavomodrou šňůrovanou slavnostní uniformu na způsob vlastenecké čamary i její skromnější plátěnou světlou služební obdobu. K obojímu pak kožená přilba s mosazným hřebínkem, pro velitele stříbři-tá, obojí - stejně jako tuhá čepice - opatřeno známým a dnes znovu zavedeným znakem s erbem Králov-ství českého na zkříže-ných žebřících se sekyr-kou a přilbou. Bohatá his-torie hasič-ských sborů je pak zachy-cena v kronikách, referují-cích nejen o požárech a živelných pohromách, při kterých hasiči obě-tavě zasahovali. Nejstarší sbor dobrovolných hasičů byl založen roku 1869 ve Staňkově - a také první pořádal (neboť se z něj záhy vyčlenil i ochotnický soubor) diva-delní představení. Do vypuknutí první světové války pak byly zalo-ženy ještě sbory další. V roce 1872 poprvé vystupují na veřejnost kdyňští hasiči, snad mající již tradi-ci v obdobném, ale profesionálním tělese, které bylo - jako v jiných závodech utvořeno nepochybně i v místní přádelně na ochranu dosti hořlavých produktů a zařízeni. Té-hož roku byl ustaven hasičský sbor v Bělé n/R. Městečko Klenčí pod Cerchovem mělo příslušníky cechu svatého Floriána již v roce 1877 a rok poté vznikl hasičský spolek v rodišti Jana Sladkého Koziny v Úje-zdě. Pocinovičtí pak se rozhodli ustanovit hasiče v roce 1881 a za několik měsíců, roku 1882 je ná-sledovali kolovečtí sousedé. V obci Mnichově mezi Pivoní a Poběžovi-cemi byla stříkačka i s obsluhou uvedena do provozu roku 1886. Devadesátá léta byla dobou zalo-žení hasičských sborů v Černíkově (roku 1893). Za dva roky oblékli noví členové hasičských jednot slu-šivé uniformy hned ve třech obcích - chodském Draženově, Lštění a Úboči. Rok 1896 byl vstupním da-tem pro bojovníky s ohněm v Meclově a Němčících, rok na to své sekyrky a přilby dostali členové hasičů ve Všepadlech a Čermné. Již v novém století - roku 1901 - měli své hasiče v Chotiměři a Starém Klíčově a zanedlouho (1902) v Milavčích. V roce 1903 se ustavil hasičský sbor v Holýšově. V roce 1906 se rozhodli vytvořit své protipožární útvary v Chrastavicích a Mrákově. O prvních hasičích ve 

Zdanově je zpráva z roku 1912 a v Poběžovicích byli jistě dříve, než je první zmínka z následujícího roku.  Sarajevský atentát pak zapálil do-sud největší požár ve světové his-torii. A tak přímo od pouťových stolů a z tanečních sálů svatoan-nenské poutě odcházeli na frontu první světové války i četní hasiči. Vleklý konflikt samozřejmě činnost hasičských sborů ochromil, ba čas-to i přerušil. Odvedení členové pak na frontách umírali nebo zmizeli, byli raněni a zajati, část se jich pak vrátila jako legionáři až do nově vzniklé republiky a tak se jejich činnost soustředila na obnovení starých a zakládání nových hasič-ských formací. To však začalo prakticky až po ro-ce 1920. V tomto roce v republi-kánských podmínkách vznikají or-ganizovaní ochránci před ohněm v Prapořišti, za dva roky pak v Horní Kamenici u Holýšova a roku 1923 v chodské Stráži. Rokem vzniku sbo-rů v Poděvousích a ve Smržovicích 

byl letopočet 1924. V prvním roce třetího desetiletí minulého století se poprvé předvedli místní hasiči nejen domácím, ale i četným výlet-níkům, turistům a letním hostům nejznámějšího chodského letoviska na Babylóně. Třiatřicátý rok je uve-den jako první v činnosti hasičů v Křenovech. V Močeradech na Staň-kovsku místní občané zorganizovali protipožární prevenci roku 1936. Ve druhé světové válce četní hasiči zaplatili za svůj odpor proti nacis-tické zvůli životem a dlouhodobým žalářováním. V dusné protektorátní atmosféře roku 1943 vznikl spolek hasičů v Bořicích. Po válce pak by-la opět činnost mnohých sborů ob-novena nebo založeny nové, ale to už bylo v nové atmosféře, pod no-vým názvem Svazu protipožární ochrany. Na závěr děkuji kroniká-řům všech zmíněných obcí za po-skytnuté informace o této všeobec-ně prospěšné aktivitě.  PhDr. Jan Vogeltanz 
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  Poběžovice:  
prosinec: 2.12., 16.12., 
30.12. 
leden: 6.1., 20.1. Ostatní obce:  
prosinec: 1.12., 15.12., 
29.12. 
leden: 5.1., 19.1. 

UPOZORNĚNÍ 
Místní poplatek:   za pronájem pozemků je splatný do 31.1.2016 za držení psů je splatný do 31.3.2016   za odpady je splatný do 30.6.2016. 

 Poplatky se hradí  v pokladně MěÚ Poběžovice nebo převodem na účet města č.: 0762088379/0800 
Jako variabilní symbol uveďte číslo popisné své nemovitosti, do sdělení pro příjemce účel platby a za koho je provedena, např.:  Jan Novák, Marie Nováková - poplatek za odpady. 

MěÚ Poběžovice bude v měsíci prosinci  otevřen pro veřejnost do 23.12.2015 do 12.00 hodin. Mezi vánočními  svátky a Novým rokem bude  Z A V Ř E N O. Pro veřejnost bude opět otevřeno od  4. ledna 2016.  
  * * * V případě akutní platby v době uzavření MěÚ Pobě-žovice využijte možnost bezhotovostního převodu na účet města č. 0762088379/0800. 

  ZO SPCCH Poběžovice 
srdečně zve  

širokou veřejnost  
na 

SILVESTROVSKÉ 
SENIORSKÉ 
ODPOLEDNE. 

 Ve středu 
30.12.2015 

od 
14.00 hodin 

v sálu hotelu Hubertus  
v Poběžovicích. 

K tanci a poslechu zahraje  DOMAŽLICKÁ TROJKA. 

Krajský úřad Plzeňského kraje ve spolupráci se Státním fondem životního prostředí a s ORP v Plzeňském kraji připravil pro občany informační semináře ke kotlíkovým dotacím. Seminář se uskuteční 13.1.2016 od 15.00 hod. ve velkém sálu Městského kulturního zařízení, nám. Republi-ky 105 v Horšovském Týně a je bezplatný. Zájemci se mohou na seminář dostavit bez předchozího přihlášení.  

To je nový projekt MŠMT ČR, do ně-hož se naše škola počínaje zářím 2015 měla možnost zapojit, a jak sám název nese, jeho cílem je zkva-litnění výuky cizích jazyků, kterými jsou na zdejší škole jazyk anglický a německý. Vyučující obou jazyků se rozhodli pro zahraniční jazykově- vzdělávací pobyt pro žáky. Vzděláva-cím centrem pro jazyk německý se stalo zařízení Jugendbildungsstätte v bavorském městečku Waldmüchen, vzdáleném 25 km. Přípravné práce a potřebná jednání proběhly se zá-stupci a zodpovědnými pracovníky vzdělávacího centra pro mládež již v době letních prázdnin, protože bylo třeba organizačně připravit program pro žáky na celý pracovní týden tak, aby splňoval požadavky projektu. Termín byl stanoven na 12.10. – 16.10.2015 a cílové skupiny byly dvě: 9 dívek a 10 hochů ze 7. r., je-jichž řady doplňovali 1 hoch a 1 dív-ka z 9. r., neboť jedna skupina dle projektu musela být složena mini-málně z 10 žáků. Vedení se ujali Mgr. Miroslava Šebestová a Mgr. Vladimír Foist. Vzdělávací program v zahraničí jsme směřovali do všech požadovaných oblastí, proto byla jeho nedílnou součástí kromě výuky německého ja-zyka na dvou školách: Schwarzachtal-Mittelschule a Ludwig-Erhard-Schule, Staatliche Wirtschaftsschule probíhající dva dny v týdnu dopoled-ne s věkově stejnými žáky, samozře-jmě s rodilými mluvčími, rovněž i ná-vštěva starosty města Waldmüchen, p. Ackermanna na radnici, její pro-hlídka po besedě se starostou a jeho podrobném výkladu týkajícím se his-torie města, ale i současného života. Následovala návštěva Infocentra, místní věže, Městského muzea a k důkladnému seznámení se vším pod-statným, čím se město vyznačuje, sloužilo hned 1. den tzv. Stadtrallye pro žáky. Další zajímavé informace jsme načerpali při exkurzi do Ener-giepark a během nočního putování do okolí města se zkušeným místním průvodcem. Nechybělo rovněž spor-tovní vyžití a relax na místním hřišti, 

v areálu vzdělávacího centra, pro-cházkou k jezeru Perlsee a k lanové-mu centru. Zlatým hřebem bylo však plavecké centrum Aqua FIT, které je krátce po rekonstrukci. Samotné za-řízení nám poskytlo učebnu, kde jsme pilovali novou slovní zásobu, vyhodnocovali veškerou naši práci i soutěže, seznamovali se s životem i tvorbou známých osobností blízkých tomuto městu či kraji. Velice dobře a kvalitně bylo o nás pečováno ve stravování, které probíhalo třikrát denně přímo pod naší střechou, ve zcela moderní jídelně. Pro zpestření jsme si uspořádali i večer s grilová-ním v místním sklepě, kam nás přišlo navštívit hodně rodičů, což nás velmi potěšilo. Nechyběl však ani starosta města Poběžovice Mgr. Hynek Říha a milým hostem byl také ředitel jedné z našich hostitelských škol, Kurt Breu. Výuka v obou tamějších ško-lách byla oběma vedoucími školské-ho zařízení vhodně motivována, tak-že naši žáci ztratili první velké obavy a po celou dobu se zápalem, zájmem a velkým nasazením pracovali. Měli možnost spolupracovat i se stejně starými vrstevníky a prošli si v obou školách jejich celý areál. Poznali, jak vypadá práce třídy s názvem Ganz-tagsklasse, dozvěděli se podstatné informace i o azylantech, kteří na-vštěvují již jednu z těchto škol. Měli možnost srovnat systém výuky na škole německé a porovnat ho s naší, českou. Po celých pět dnů bylo cílem především nás, vedoucích, aby si žá-ci uvědomili, že tento pobyt není pouhým výletem, ale směřuje k to-mu, že cizí jazyk je v současné době zcela nutný, potřebný v našem živo-tě. Díky finanční podpoře výše uve-deného projektu bylo možné zahra-niční jazykově-vzdělávací pobyt pro žáky zrealizovat, a toho si velice vá-žíme. Poděkování patří všem rodičům žá-ků, kteří nám zajistili dopravu tam i zpět, udělali si čas a přijeli se na nás podívat, ale především nám s důvě-rou svěřili jejich děti.                Mgr. Miroslava Šebestová 

  Dne 24.12.2015 uplyne 15 let, kdy nás opustil pan Ladislav Novotný z Poběžovic.          
 Stále vzpomínají manželka,   dcery Simona a Romana a vnučka Dominika. 

Ocenění čtenářů 
 Již k tradičním akcím naší knihovny patří Ocenění čtenářů, které se ko-ná první prosincové úterý.  V letošním roce jsme neměli žádné vyčleněné kategorie, ale ocenili jsme věrné čtenáře, kteří svými ná-vštěvami podporují Městskou kni-hovnu v Poběžovicích. Každý věrný čtenář obdržel z rukou knihovnice pí Blahníkové a pana starosty Říhy po-ukaz do Chodského knihkupectví v Domažlicích a kalendář. V knihovně jsme strávili příjemné tři hodiny a hezky si u sklenky vína po-povídali. Dominika Adamcová MKIS Poběžovice 

Folkrocková skupina ZRCADLO, farnost Klenčí p.Č. a SOS Domažlice zvou veřej-nost na KONCERT KRÁLOVÝ který se uskuteční 23.1.2016 od 17.00 hodin v kostele sv. Martina  v Klenčí p.Č. 

Peklo letos vyšlo poběžovickým ob-čanům vstříc a podle jejich objed-návek posílalo k dětem buďto čerty hodné, nebo zlé a to podle toho, zda dětičky zlobily nebo byly nao-pak celý rok hodné a své rodiče po-slouchaly. Pekelníci se vyrojili i na schodech před MKIS. 

Pojďte s námi 1. ledna přivítat rok 2016. Na programu je procházka od základní školy (vychází se v 16.00 hodin) ke kapličce svatého Prokopa. Zde si účastníci zazpívají novoroční koledu, vyslechnou novo-roční slovo starosty města a nako-nec mají možnost vypustit si svůj lampion štěstí a sledovat jak svě-télko letí potemnělou oblohou vstříc šťastnějšímu roku 2016... 


